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KSAU § 16/21 
Detaljplan för Glimmern 1, behovsbedömning 
KS2020.0316 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-24 16/21 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att genomförandet av planförslaget inte bedöms medföra någon 

betydande miljöpåverkan varför något behov av miljöbedömning inte föreligger. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade 2020-10-12 att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta en 

detaljplan för Glimmern 1 (KS §179/20). 

Planens syfte är att möjliggöra förtätning med bostadsbebyggelse och kompletterande verksamheter 

inom fastigheten Glimmern 1, samt att förbättra trafiksituationen runt fastigheten. 

Planens huvuddrag är att även bostadsändamål medges inom fastigheten Glimmern 1, utöver de nu 

tillåtna ändamålen parkering, handel och kontor. Byggrätten utökas för att möjliggöra tillkommande 

bebyggelse. Avgränsning runt allmän plats ses över för att säkerställa möjligheter att förbättra 

trafiksituationen runt fastigheten. I enlighet med Skövde kommuns trafikstrategi ska gång-, cykel- 

och kollektivtrafik prioriteras. 

 

Preliminärt och ungefärligt planområde: 

 
 

Bakgrund 

Enligt miljöbalken 6 kap 5 § ska kommunen som upprättar eller ändrar en plan eller ett program 

undersöka om genomförandet av planen, ändringen eller programmet kan antas medföra betydande 
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miljöpåverkan och om en strategisk miljöbedömning ska göras. Under processen för strategisk 

miljöbedömning arbetas en miljökonsekvensbeskrivning fram. 

Genomförandet av förslaget bedöms inte medföra någon betydande miljöpåverkan varför någon 

strategisk miljöbedömning innehållande en miljökonsekvensbeskrivning inte behöver genomföras. 

Länsstyrelsen i Västra Götaland delar kommunens bedömning (yttrande 2020-10-08). 

 

Förslaget 

Planens huvuddrag är att mark som är planlagd för handel, kontor eller parkering övergår till 

kvartersmark för bostadsbebyggelse, centrumändamål och parkering. Byggrätten inom Glimmern 1 

utökas för att möjliggöra parkeringsdäck, garage, samt bostadsbebyggelse och kompletterande 

verksamheter. En del parkmark och kvartersmark för parkering övergår till kvartersmark för teknisk 

anläggning och parkering. Avsikten är att möjliggöra för en nätstation samt för en förpacknings- och 

tidningsinsamling i anslutning till den befintliga parkeringen. Kvartersmark tas i anspråk för att 

kunna bredda Gamla Kungsvägen och S:ta Birgittas väg, för att bredda befintliga gång- och 

cykelvägar och bygga nya, samt förbättra busshållplatsen. En del parkmark övergår till kvartersmark 

för bostads-, centrum- och parkeringsändamål. 

 

Påverkan 

· Planen medför inte betydande påverkan på naturvärden. 

· Planförslaget bedöms inte behöva medföra negativ påverkan på kulturmiljövärden. 

Planområdet omges av miljöer med kulturhistoriska värden, som planen behöver relatera till. 

Väl genomfört kan förslaget innebära ett positivt tillskott i miljön. 

· Planen medför inte betydande risker för människors hälsa eller för miljön. 

· Miljökvalitetsnormer riskerar inte att överskridas. 

 

Motivering av beslut 

Med stöd av behovsbedömningen görs bedömningen att planen och dess genomförande inte kan 

antas medföra någon betydande miljöpåverkan enligt miljöbalken. En strategisk miljöbedömning 

enligt miljöbalken 6 kap 3 §, innehållande en miljökonsekvensbeskrivning, behöver därför inte 

genomföras. 

Handlingar 

1_PLAN_2019_31_Tjänsteskrivelse behovsbedömning Glimmern 1.pdf                                                                                                                                                    

2_PLAN_2019_31_Behovsbedömning.pdf 

Skickas till 

Sektor samhållsbyggnad 
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KSAU § 17/21 
Detaljplan för Skövde 4:263, uppdragsbeslut 
KS2021.0088 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-24 17/21 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta Detaljplan för 

Skövde 4:263. 

Kommunstyrelsen beslutar att genomförandet av planförslaget inte bedöms medföra någon 

betydande miljöpåverkan varför något behov av strategisk miljöbedömning inte föreligger. 

Detaljplanens syfte och huvuddrag 

Detaljplanen syftar till att pröva möjligheten att uppföra 6 radhus för bostadsändamål i anslutning till 

befintligt villaområde längs Kapellvägen i Skövde. 

Fastigheten Skövde 4:263 ligger i stadsdelen Dälderna och är inte planlagd sedan tidigare. I 

dagsläget finns en friliggande villa på fastigheten. Planarbetet kommer bland annat utreda hur 

dagvatten från och kring området kan hanteras på ett hållbart och fungerande sätt samt om åtgärder 

krävs för att säkerställa en god ljudmiljö för bostäder. 

 

Bakgrund 

Initierare till planen är Sr & MR Management AB. 

De sökande fick ett positivt planbesked, daterat 2020-09-24, för uppförande av radhus inom befintlig 

fastighet. I ansökan framfördes även önskemål om att uppföra radhus söder om fastigheten, på mark 

som ägs av Skövde kommun. Den kommunägda marken bedömdes dock olämpligt att bebygga med 

hänsyn till områdets betydelse för dagvatten- och skyfallshantering, samt eftersom området är ett 

viktigt ledningsstråk. 

Planförslaget är förenligt med Skövde kommuns översiktsplan ÖP2025 som anger att området är 

avsett för befintliga bostäder. 

 

Förutsättningar 

Planområdet omfattar fastigheten Skövde 4:263 och angränsas av befintlig villabebyggelse i norr och 

öster, och av ett grönområde i söder. I öster ligger Ekängsvägen. 

Enligt planbeskedet var utgångspunkten att planarbetet skulle påbörjas under 2-3 kvartalet 2022. 

Därefter har exploatören anlitat en konsult för framtagande av detaljplanen, varför planarbetet 

beräknas påbörjas 1 kvartalet 2021. Arbetet fram till antagande beräknas ta omkring 1 år, men 

sökande är införstådd med väntetid vid planläggningens olika skeden. 

Planavtal har upprättats med Sr & MR Management AB. 

Framtagandet av detaljplanen sker genom utökat förfarande med ett planerat antagande senast år 

2023. 

Detaljplanen föreslås upprättas med en förenklad berednings- och beslutsprocess, där 

kommunstyrelsen beslutar om planuppdrag och antagande av detaljplanen. Inför samråd och 

granskning av detaljplanen informeras beredningen för samhällsbyggnad (BSB) om förutsättningar 
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och förslag men något beslut om samråd eller granskning föreslås inte tas av kommunstyrelsen. 

Motiven till detta är att främst att åstadkomma en snabbare planprocess, frigöra tid och minska det 

administrativa arbetet. Detaljplanen följer ÖP 2025 och berör ett mindre antal närboende. 

Om större nya frågor, stora invändningar mot planförslaget eller dylikt skulle uppstå under 

planprocessen innan samråds- eller granskningsskedet finns alltid möjligheten för BSB att lyfta dessa 

till kommunstyrelsen för ett formellt beslut. 

 
Motivering till beslut 

Skövde kommun har som mål att kunna tillhandahålla olika boendealternativ och möjliggöra för en 

bostadsbyggnation om 400 bostäder per år. Förslaget stödjer dessa långsiktiga mål. 

Handlingar 

1_PLAN_2020_29_Tjänsteskrivelse uppdrag.pdf                                                                                                                                                    

2_PLAN_2020_29_Behovsbedömning.pdf 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad 
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KSAU § 18/21 
Översiktsplan för Skövde kommun, uppdragsbeslut 
KS2021.0087 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-24 18/21 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att leda arbetet med att ta fram 

en ny, uppdaterad Översiktsplan för Skövde kommun. 

Målet är att Kommunfullmäktige ska anta den kommunomfattande översiktsplanen senast 10 

september 2024. 

Sammanfattning 

Samhällsvecklingen och hållbarhetsfrågorna tillsammans med den fortsatta tillväxttakten i Skövde 

kommun gör att det är dags att påbörja arbetet med en ny, uppdaterad översiktsplan för kommunen. 

Det finns tydligt formulerade mål och strategier kopplat till samhällsutveckling i kommunstyrelsens 

verksamhetsplan samt i strategisk plan med budget 2021 – 2023. Det finns nya kommunala, 

regionala och nationella planeringsunderlag att förhålla sig till. Vidare ska arbetet med att revidera 

Skövdes Vision 2025 påbörjas under 2021. Det är lämpligt att nu ta ett samlat grepp och ta fram en 

ny, uppdaterad översiktsplan för hela kommunen med en planeringshorisont fram till år 2040 och 

med utblick mot 2060. 

 

Bakgrund 

Enligt plan- och bygglagen (PBL 3 kap. 1-2 §§, lag 2020:76) ska varje kommun ha en aktuell 

översiktsplan som omfattar hela kommunen. Översiktsplanen ska ge vägledning för framtida beslut 

om hur mark- och vattenområden ska användas och hur den byggda miljön ska användas, utvecklas 

och bevaras. Översiktsplanen ska spegla den politiska majoritetens uppfattning och beslutas av 

kommunfullmäktige. 

Översiktsplanen har en central roll i kommunens arbete att formulera strategier för en långsiktigt 

hållbar utveckling i kommunen. En översiktsplan ska ange såväl en långsiktig och övergripande 

utvecklingsstrategi som grunddragen i den avsedda användningen av mark- och vattenområden. 

Läs mer i plan- och bygglagen här: Plan- och bygglag (2010:900) Svensk författningssamling 2010:2010:900 
t.o.m. SFS 2020:603 - Riksdagen 

Skövde kommuns översiktsplan består idag av tre delar, ÖP2025 (kommunomfattande, antagen 

2012), FÖP Centrala Skövde (fördjupning, antagen 2016) samt Skövde Vindkraftsplan (tematiskt 

tillägg, antagen 2010). 

En av aktiviteterna i Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2021 - 2023 för att öka inflyttandet till 

Skövde kommun (mål 5:4) är: 

• Aktualitetspröva översiktsplanen under mandatperioden. 

Den 1 april 2020 trädde en ändring i lagen ikraft som innebär att aktualiteten ska prövas genom att 

anta en så kallad planeringsstrategi (PBL 3 kap 23 § lag 2020:76). Detta ska ske senast 24 månader 

efter ett ordinarie val. Om kommunfullmäktige istället antar en ny översiktsplan inom dessa 24 

månader behöver ingen planeringsstrategi göras för den mandatperioden.  
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Sektor samhällsbyggnad bedömer att det är mer fördelaktigt för kommunen att lägga fokus på att 

arbeta fram en ny, uppdaterad översiktsplan som kan antas istället för att göra en planeringsstrategi 

och först därefter kunna påbörja arbetet med översiktsplanen. 

 

Förutsättningar 

Samhällsvecklingen, tillväxttakten och ökat behov att hantera hållbarhetsfrågorna kräver en 

uppdaterad översiktsplan. Det finns tydligt formulerade mål och strategier kopplat till 

samhällsutveckling i kommunstyrelsens verksamhetsplan samt i strategisk plan med budget 2021 – 

2023, och kommunen behöver fortsatt ha en god framförhållning i sin planering av 

markanvändningen för att möta behov och efterfrågan. Det finns nya kommunala, regionala och 

nationella planeringsunderlag att förhålla sig till. Vidare ska arbetet med att revidera Skövdes Vision 

2025 påbörjas under 2021. 

 

Tidplan och budget 

Projektet planeras att starta kvartal 1 år 2021 för att sedan pågå under en dryg treårs-period med ett 

antagande av en ny, uppdaterad översiktsplan i juni 2024. Det är viktigt att översiktsplanen blir 

antagen före den 10 september 2024 med hänvisning till reglerna i plan- och bygglagen. 

Projektet finansieras med redan avsatta medel via finansen och sektor samhällsbyggnad. Preliminär 

tidplan: 

2021 

Q1-Q2 Uppstart, Projektplanering, Tidig dialog med politiken, eventuella upphandlingar mm 

Q3-Q4 Kunskapsinhämtning, Planeringsunderlag, Dialoger, Analyser, Skisser  

2022 

Q1 forts. Kunskapsinhämtning, Dialoger, Analyser, Skisser 

Q2-Q4 Framtagande av samrådshandlingar och förbereda samrådsutställning 

2023 

Q1 Samrådsutställning 

Q2-Q3 Bearbetning och förankring 

Q4 Granskningsutställning 

2024 

Q1 Bufferttid för oförutsedda händelser 

Q2 Antagande i kommunfullmäktige 

Q3 Kommunicering och avslut av projekt 

I kommande projektdirektiv och projektplan, beskrivs och redovisas mål, avgränsningar, viktiga 

fokusfrågor/knäckfrågor, projektorganisation, tidplan, resurssättning. Projektdirektivet ska 

godkännas av styrgruppen. 

En viktig förutsättning för projektets arbete och framgång är att tidigt i processen föra dialog och 

avstämning med politiken, följt av kontinuerlig information och avstämning under hela arbetets 

gång. Politiska representanter bör i vissa skeden av processen delta aktivt i arbetet på olika sätt. (tex 

delta i workshops och närvara vid samrådsmöten). 

 

Motivering till beslut 

Översiktsplanen vägleder och skapar fysiska förutsättningar för kommunens vision, mål och 

strategier för fortsatt samhällsutveckling. Översiktsplanen ska vara en tydlig vägvisare för invånare, 

näringsliv och kommunens organisation. Planen beskriver kommunens viljeinriktning och ger 

handlingsberedskap för framtida beslut och planering. Översiktsplanen bidrar till och skapar 

förutsättningar för en långsiktigt hållbar utveckling. 
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Samhällsvecklingen och hållbarhetsfrågorna (ekonomisk-, social-, ekologisk-) tillsammans med den 

fortsatta tillväxttakten i Skövde kommun gör att det är dags att påbörja arbetet med en ny, 

uppdaterad översiktsplan för kommunen. 

Handlingar 

1_PLAN_2021_4_Tjänsteskrivelse uppdrag.pdf 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad 
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KSAU § 19/21 
Antagandebeslut Detaljplan för del av Böja 4:24 
KS2020.0148 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-24 19/21 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen antar Detaljplan för del av Böja 4:24 

Detaljplanens syfte och huvuddrag  

Planens syfte är att möjliggöra byggnation av ca 8-12 stycken fritidshus inom ett LIS-område 

(landsbygdsutveckling i strandnära läge) vid sjön Vristulven. 

Planen omfattar ett område som i gällande översiktsplan (ÖP2025) pekas ut som LIS-område. Planen 

möjliggör byggande av fritidshus i skogsmark på stora tomter och med närhet till sjön. Planområdet 

ligger i anslutning till och blir ett komplement till befintligt fritidshusområde. 

 

Bakgrund 

Fastighetsägaren har ansökt om planläggning på en del av fastigheten Böja 4:24. På denna del av 

fastigheten finns idag skog och en mindre tillfartsväg, området är tidigare inte detaljplanerat. 

Planområdet ligger vid Vristulvens södra sida. Planområdet angränsar i norr till område Sjöhagen 

med befintlig fritidshusbebyggelse. Aktuellt planområdet blir ett komplement till den befintliga 

fritidshusbebyggelsen men med större avstånd till strandlinjen än befintliga tomter. 

Planområdet berörs av strandskydd. 

Planens syfte är att möjliggöra byggnation av ca 8-12 stycken fritidshus inom ett LIS-område 

(landsbygdsutveckling i strandnära läge) vid sjön Vristulven. 

Planförslaget överensstämmer med Skövde kommuns översiktsplan, ÖP2025. Aktuellt planområdet 

ligger inom ett i ÖP2025 utpekat LIS-område för fritidshusbebyggelse. 

Senaste beslut: Kommunstyrelsen beslutade 2020-04-06 § 72/20 att ge sektor samhällsbyggnad i 

uppdrag att upprätta detaljplan för del av Böja 4:24. 

 

Förslaget 

Detaljplanen tillåter friliggande enbostadshus med syftet att möjliggöra för fritidshusbebyggelse. På 

varje fastighet får finnas en huvudbyggnad. 

Strandskyddet upphävs inom kvartersmark men fortsätter att gälla inom allmän platsmark. 

Detaljplaneförslaget var utställt för samråd under tiden 2020-09-14 till 2020-09-28. 

Kort sammanfattning av de större synpunkter och/eller invändningar som framfördes under 

samrådet: 

Sakägare på fastigheten Sjöhagen 1:11 framförde att de emotsäger sig en så stor exploatering som 

byggnation av 8-12 fritidshustomter. De framförde att man ej bör göra så stor exploatering ur 

miljösynpunkt och hänvisar till Vristulvens naturreservat och dess naturvärden. De framför att max 

1-2 tomter är önskvärt. 

Länsstyrelsen framförde att de önskar förtydliganden och kompletteringar i plankarta och 

planbeskrivning när det gäller vatten, avlopp och skyfall. 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2021-02-24 kl. 08:30 12(26) 

 

 

Västtrafik informerade om att detaljplanen är belägen inom område som räknas som landsbygd inom 

vilket man enligt Västra Götalandsregionens Landsbygdsutredning kan förvänta sig ett grundutbud 

av kollektivtrafik i form av anropsstyrd trafik. Idag har området Närtrafik. Västtrafik anser inte att 

planförslaget innebär några förändrade förutsättningar för kollektivtrafiken. 

Skövde naturskyddsförening skrev att föreningen inte har någon ingen erinran om platsen som 

omfattas av byggnationen. Däremot är de oroliga för att ett ökat antal båtar i sjön, som i regel blir 

följden av att nya fritidshus byggs, kan få mycket negativa följder för fågellivet i sjön. 

I övrigt inkom synpunkter i form av upplysningar, behov av förtydliganden eller synpunkter av mer 

redaktionell art. 

Synpunkterna från sakägare på fastigheten Sjöhagen 1:11 blev inte tillgodosedda. 

 

Motivering av beslut 

Inkomna synpunkter och/eller invändningar som framförts under samrådstiden 2020-09-14 --2020-

09-28, har behandlats och bemötts i bifogad samrådsredogörelse. 

Granskningen har ägt rum under tiden 2020-11-27 -- 2020-12-14. Totalt har 9 skrivelser inkommit, 

varav 7 utan erinran. Inkomna synpunkter har behandlats och bemötts i bifogat granskningsutlåtande. 

Nedan redovisas kort de synpunkter som framförts. Därtill den redaktionella förändring i 

detaljplanen som föreslås. 

Västtrafik framför samma synpunkter som i samrådsskedet (se ovan). Ändringar utifrån framförda 

synpunkter under samrådet gjordes i planbeskrivningens granskningshandling. Texten i 

planbeskrivningen justerades och kompletterades under avsnittet Gator och trafik vad gäller 

beskrivning av hållplatslägen för kollektivtrafik samt uppgift om att området har Närtrafik. Några 

ytterligare förändringar i planförslaget föreslås inte. 

Lantmäterimyndigheten framför synpunkter om förtydliganden gällande beskrivning av 

ansvarsfördelning och huvudmannaskap för allmän platsmark. Vid bildande av 

gemensamhetsanläggning övergår ansvaret från fastighetsägaren till gemensamhetsanläggningen. 

Med anledning av under granskningen inkomna synpunkter, föreslås följande förändring och tillägg 

göras i detaljplanen: 

Planbeskrivningen förtydligas under avsnittet Genomförande av detaljplanen med att vid bildande av 

en gemensamhetsanläggning övergår ansvaret från fastighetsägaren till gemensamhetsanläggningen. 

Justering av planhandlingarna enligt ovan bedöms inte föranleda att planförslaget behöver ställas ut 

för ny granskning. 

Handlingar 

5_PLAN_2020_2_Bilaga B - Översiktlig geoteknisk undersökning 2009.pdf                                                                                                                                                    

6_PLAN_2020_2_Bilaga D.Arkeologisk utredning 2020-09-23.pdf                                                                                                                                                    

7_PLAN_2020_2_Bilaga A - Behovsbedömning.pdf                                                                                                                                                    

8_PLAN_2020_2_Granskningsutlåtande dp del av Böja 4.24.pdf                                                                                                                                                    

9_PLAN_2020_2_Samrådsredogörelse DP del av Böja 4.24_nov2020.pdf.pdf                                                                                                                                                    

1_PLAN_2020_2_Tjänsteskrivelse antagande.pdf                                                                                                                                                    

2_PLAN_2020_2_bil.C Översiktlig naturinventering Böja 4_24.pdf                                                                                                                                                    

3_PLAN_2020_2_Planbeskrivning antagande dp del av Böja 4.24.pdf                                                                                                                                                    

4_PLAN_2020_2_Plankarta antagande dp del av Böja 424 .pdf 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad 
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KSAU § 20/21 
Åtgärdsplan för hantering av kanadagäss vid 
Boulognersjön 
KS2021.0084 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-24 20/21 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att genomföra åtgärder enligt 

angiven åtgärdsplan. 

Bakgrund 

Under flertalet år så har de besökande kanadagässen ställt till med problem avseende dålig 

vattenkvalitet samt orsakat sanitära problem när fåglarna vistas på stranden vid Boulognersjön. 

Sektor samhällsbyggnad får årligen många ärenden från kunder som är missnöjda med fåglar, 

spillning och fjädrar vid stranden. Vissa säsonger har sektorn blivit tvungen att stänga badplatsen på 

grund av för höga bakterievärden i vattnet, där fåglarnas spillning har haft en väsentlig negativ 

påverkan. 

Kanadagässen kommer till platsen under två tillfällen under säsongen. Till våren för att söka 

boplatser, lägga ägg och föda sina ungar. Samt under sensommaren för att äta, rugga och föröka sig. 

 
Åtgärdsplan 

Inför säsongen 2021 har sektor samhällsbyggnad tagit fram en rad olika åtgärder för att minska 

på problemet med kanadagässen vid Boulognersjön. 

 

Skyddsjakt under våren och sensommaren, återkommande avskjutning för att skrämma bort fåglarna. 

Det behövs kontinuitet i åtgärden för att få ett lyckat resultat. 

Pickning av ägg, för att förhindra fler individer. 

 

Uppsättning av lägre staket i vattenbryn, hindrar och försvårar för fåglarna att gå upp på 

strandkanten. Samma åtgärd som utfördes år 2020. 

 

Ökad städning runt badsjön för att höja upplevelsen av badplatsen. 

Handlingar 

1_ADM_2021_51_Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF.pdf 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad 
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KSAU § 21/21 
Beslut om Medborgarlöfte 2021 
KS2021.0053 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-24 21/21 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att underteckna Medborgarlöfte för Skövde 2021. 

Bakgrund 

Medborgarlöfte är en utveckling av Lokal överenskommelse om samverkan mellan 

Lokalpolisområde östra Skaraborg och Skövde kommun, ny Lokal överenskommelse ska upprättas 

under 2021. 

 

Medborgarlöftet handlar om åtgärder som ska hantera lokala problem, öka tryggheten och minska 

brottsligheten i ett område. Det är polisens ambition att medborgarlöfte ska finnas för alla Sveriges 

kommuner och tas fram i samverkan med kommunen och andra berörda parter. 

 

Skövde kommun genomförde under hösten 2019 en trygghetsundersökning för att mäta tryggheten 

hos invånarna som bor i Södra Ryd, Centrum och Skultorp. Resultaten av undersökningen visar att 

det förekommer viss otrygghet i Centrum och att medborgarna upplever skadegörelse, nedskräpning 

och klotter som problem. Oron för att utsättas för våldsbrott är större i området kring Centrum 

jämfört med de två andra stadsdelarna i undersökningen. 

 

År 2020 inriktades medborgarlöftet delvis mot Centrum och 2021 avser medborgarlöftet fortsätta 

detta engagemang. 

 

Det vi vill uppnå är att de som bor, verkar i eller besöker Centrum ska uppfatta det som en trygg 

plats där de vill vistas. 

 

 

Handlingar 

Medborgarlöfte 2021 

Skickas till 

Lokalpolisområde Östra Skaraborg, Skövde Cityförening, Skövdebostäder, Fastighetsägarna Skövde, 

Brottsförebyggande rådet 
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KSAU § 22/21 
Finansrapport T3, 2020 
KS2021.0073 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-24 22/21 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna Finansrapport T3 2020. 

 

Bakgrund 

Enligt gällande finanspolicy ska finanshanteringen återrapporteras till kommunstyrelsen en gång per 

tertial. Syftet är att informera kommunstyrelse om kommunkoncernens finansiella ställning och för 

att säkerställa att finanspolicy följs. 

Som presenteras i finansrapporten T3 2020, kan fastställas att förvaltningen av kommunens finanser 

överensstämmer med riktlinjer i finanspolicyn. 

Handlingar 

Finansrapport T3 - 2020 

Skickas till 

Samtliga kommunala bolag 

Kommunalförbunden RÖS, MÖS, AÖS, Skaraborgsvatten och Skaraborgskommunalförbund 

Von Haugwitz Cedermarkska stiftelsen 

Stiftelsen Skaraborgs Läns Sjukhem 
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KSAU § 23/21 
Kommunstyrelsens verksamhetsberättelse (T3) 2020 
KS2021.0046 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-24 23/21 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna upprättad verksamhetsberättelse (tertialrapport 3) för år 

2020. 

 

Bakgrund 

Nämnderna ska enligt gällande riktlinjer för ekonomi- och verksamhetsstyrning rapportera 

måluppfyllelse och ekonomiskt resultat under året. Uppföljningen sker tertialvis och ska innehålla en 

helårsprognos. 

 

Nämndernas verksamhetsberättelse, även kallad den tredje tertialrapporten (T3) är en rapportering 

för hela året. Det ska av rapporten framgå om verksamheten bedrivits i enlighet med 

verksamhetsplanen samt redogöra för det ekonomiska utfallet. I rapporteringen ingår även att 

sammanfatta nämndens internkontrollarbete och ge en bedömning av nämndens framtida utmaningar 

och möjligheter.  

 

Kommunstyrelsen har beslutat om nio mål i sin verksamhetsplan. Bedömningen är att åtta mål 

uppnås helt eller delvis, ett mål uppnås inte. Verksamhetsplanen har i huvudsak följts. 

Kommunstyrelsen redovisar ett positivt resultat om 47,8 miljoner kronor för år 2020. Inom 

arbetsmarknad och vuxenutbildning ger ökade statsbidrag och fler elever en positiv effekt. Ökade 

intäkter inom bland annat bygglov och grävtillstånd samt lägre kostnader för vinterväghållning och 

samhällsresor bidrar till överskottet, liksom ej nyttjade utvecklings- och verksamhetsmedel samt 

lägre kostnader än budgeterat. Resultatet är till del påverkat av effekter av covid-19. 

Utfallet för investeringar 2020 är 123 miljoner kronor, en avvikelse med 145 miljoner kronor mot 

budgeterade 259 miljoner kronor. Avvikelserna avser främst investeringar i infrastruktur som är 

förskjutna framåt i tiden och fastighetsförvärv. I utfallet ingår 10 miljoner kronor för exploatering 

infrastruktur (budget för exploatering läggs inte på kommunstyrelsen). 

Handlingar 

Kommunstyrelsens verksamhetsberättelse (T3) 2020 

Skickas till 

Liselott Möll, SSV 
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KSAU § 24/21 
Kommunalborgen, Kulturförening Bosnien och 
Hercegovina Behar 
KS2021.0072 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-24 24/21 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att inte bevilja Kulturförening Bosnien Hercegovina Behar kommunal 

borgen för inköpet av en ny fastighet för föreningen. 

 

Bakgrund 

Skövde kommun har den 21 januari 2021 tagit emot ett brev från Kulturförening Bosnien 

Hercegovina Behar. I brevet frågar föreningen om Skövde kommun kan tänka sig ställa sig borgen 

för lån i samband med inköpet av föreningens nästa fastighet. Föreningen ska lämna sina nuvarande 

lokaler som en följd av den pågående exploateringen området Ekedal norra. I brevet framgår inte till 

vilken lånebelopp föreningen söker kommunalborgen.  

 

Kommunen har rätt att ställa ut borgen till lån för att stödja icke kommunal verksamhet så länge 

stödet kan anses ligga inom den kommunal kompetensen. Men det föreligger ingen plikt att stödja 

vissa verksamheter med kommunalborgen. Likställighetsprincipen (Kommunallagen 2 Kap, 3§) är 

viktig att beakta i beslut om kommunalborgen. Skövde kommun har som praxis att vara mycket 

restriktiv i beviljandet av kommunalborgen. Ingen kulturförening har hittills fått kommunalborgen 

beviljat. Skövde kommun stödjer föreningslivet istället med ett system med olika typer av 

föreningsbidrag som beslutas om av kultur- och fritidsnämnden. 

 

Skövde kommun gör bedömningen att kommunalborgen till Kulturförening Bosnien Hercegovina 

Behar inte kan beviljas. Utifrån likställighetsprincipen skulle detta möjliggöra för flera andra 

kulturföreningar att också ansöka om stöd med kommunalborgen. Stöd till föreningslivet med hjälp 

av olika typer av föreningsbidrag anses ger ett mer effektivt- och likvärdigt stöd till föreningslivet i 

Skövde.  

Handlingar 

Brev med ansökan om kommunal borgen, Behar 

Skickas till 

Kulturförening Bosnien Hercegovina Behar (ordförande Asima Pasalic) 

Ekonomichef (Maria Vaziri) 

Sektor Kultur och Fritid (Jenny Skarstedt) 

Sektor Samhällsbyggnad (Caroline Hagström) 
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KSAU § 25/21 
Förlängning av samverkansavtal med Volontärtorget efter 
beredning medborgare och folkhälsa 
KS2021.0049 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-24 25/21 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att inte förlänga samverkansavtalet mellan Skövde kommun och 

Volontärtorgets ideella förening när detta löper ut 2021-07-31.  

 

Kommunstyrelsen beslutar att ge kommundirektören i uppdrag att utveckla en modell för att öka 

medborgarnas delaktighet i kommunens verksamheter. Sektor medborgare och samhällsutveckling 

tar fram arbetssätt i samarbete med berörda sektorer; sektor barn och utbildning, sektor vård och 

omsorg samt sektor socialtjänst med målet att öka samverkan med civilsamhället. Modellen ska öka 

samarbetet genom att tydliggöra och ge möjlighet för frivilligorganisationer/föreningar/enskilda att 

stödja sektorerna inom deras respektive verksamheter. 

 

Yrkande 

Ulrica Johansson (C) yrkar på följande tillägg till beslutet: 

Kommundirektören får i uppdrag att utveckla en modell för att öka medborgarnas delaktighet i 

kommunens verksamheter. 

Sektor medborgare och samhällsutveckling tar fram arbetssätt i samarbete med berörda sektorer; 

sektor barn och utbildning, sektor vård och omsorg samt sektor socialtjänst med målet att öka 

samverkan med civilsamhället. Modellen ska öka samarbetet genom att tydliggöra och ge möjlighet 

för frivilligorganisationer/föreningar/enskilda att stödja sektorerna inom deras respektive 

verksamheter. 

 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar enligt förslaget från beredningen 

medborgare och folkhälsa att inte förlänga avtalet med Volontärtorget och finner att 

kommunstyrelsens arbetsutskott ställer sig bakom förslaget. 

Ordförande fråga om kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar enligt yrkandet från Ulrica Johansson 

(C) om ett uppdrag till kommundirektören och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 

kommunstyrelsen att besluta om uppdrag till kommundirektören enligt yrkandet. 

 

Bakgrund 

Under 2021 kommer uppföljning av volontärarbetet i kommunens verksamheter att genomföras 

fortlöpande och dialog med Volontärtorget om fortsatt samverkan. Medel finns avsatta enligt tidigare 

beslut i strategiskplan med budget. 

Kommunen och föreningen Volontärtorget samverkar för att bredda och öka volontärverksamheten i 

Skövde kommun enligt avtal ”Avtal angående samverkan om volontärverksamhet 2017-2020.   
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Kommunstyrelsen beslutade 200309 att avtal angående samverkan mellan Skövde kommun och 

Volontärtorget ideell förening blir förlängt med ett år 2020-08-01 till och med 2021-07-31 med 

samma inriktningar som föregående avtalsperiod, (KS2017.0104, daterat 2017-03-06).   

Målet för volontärverksamheten är att skapa meningsfulla sociala möten som volontär eller som 

mottagare där individers kompetens ska tillvaratas genom deltagande i en volontärverksamhet. 

Volontärtorgets verksamhet ska skötas av medlemmar i föreningen och vara till gagn för Skövdes 

framtid. Skövde kommun ska aktivt stötta verksamheten. 

Syftet med detta avtal är att reglera parternas ansvarsområden, uppdrag och stöd. Kommunens stöd 

ska ge förutsättningar för en strukturerad och välorganiserad volontärverksamhet som tar tillvara på 

den energi, kunskap och erfarenhet som finns bland Skövdes medborgare.  

Kommunen ser uppdrag inom följande områden som speciellt viktiga för volontärtorget: 

• Främja äldres sociala hälsa och livskvalitet, bland annat genom att bidra till arbetet med att finna 

former för att bryta ofrivillig social isolering. 

• Vara ett stöd och skapa förutsättningar för barn och unga i deras utveckling och lärande. 

• Stödja integration genom att skapa nätverk mellan personer med olika kulturell bakgrund. 

 

I avtalet framgår att före utbetalning av medel ska föreningen Volontärtorget redovisa uppföljning av 

verksamheten, vilken ska godkännas av kommunstyrelsen. 

Handlingar 

Förlängning av samverkansavtal med Volontärtorget                                                                                                                                                    

Komplettering uppföljning 2019-2020 med inriktning på kommunala verksamheter Volontärtorget                                                                                                                                                    

Utvärdering Volontärtorget 2019 med bilagor                                                                                                                                                    

Beslut Beredningen för medborgare och folkhälsa 2021-01-20, Ärende 3/21, Förlängning av 

samverkansavtal med Volontärtorget 

Skickas till 

Gunilla Carlsson, folkhälsostrateg 

Lisa Larsson, ordförande Volontärtorget 

Johan Ramberg, chef sektor medborgare och samhällsutveckling 

Emma Friberg, controller sektor medborgare och samhällsutveckling 

Maria Vaziri, ekonomichef, BoA 
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KSAU § 26/21 
Svar på Motion om att inrätta ett naturreservat i Skultorp 
(V) och (MP) 
KS2020.0343 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-24 26/21 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Bakgrund 

En motion från Vänsterpartiet och Miljöpartiet har inkommit där man vill att kommunen undersöker 

möjligheterna att bilda ett reservat strax öster om Sjötorpasjön vid Skultorp. 

Motionärerna yrkar att: 

• Kommunen gör en reservatsutredning för området senast 2022 med förslag till beslut 

• Området (eller delar av det) avsätts som naturreservat senast 2024 

• Kommunen avsätter medel i budgeten för att bilda och sköta reservatet 

Motionen redogör vidare för de värden inom området som är värda att bevara både ur ett 

naturperspektiv och ett kulturperspektiv. En viktig del, enligt motionen, är att markägarna i området 

ställer sig positiva till bildandet. 

 

Sektor samhällsbyggnad har berett motionen och finner att området ligger inom Försvarsmaktens 

influensområde dessutom till viss del inom riksintresse för försvaret. Det är även utpekat i gällande 

översiktsplan som ett tätortsnära naturområde (vilket motionen även beskriver). 

För att ge fastighetsägarna inom området möjlighet att yttra sig har sektorn skickat motionen med 

begäran om yttrande från dessa. Inkomna yttranden är bifogade denna skrivelse. Den samlade 

meningen är att samtliga fastighetsägare ställer sig negativa till förslaget, däribland 

Fortifikationsverket. 

 

Sektor samhällsbyggnad gör därför bedömningen att det kommer innebära svårigheter att bilda 

reservatet. Delvis för att området ligger inom befintligt riksintresse för försvarsmakten och delvis på 

grund av fastighetsägarnas yttranden. Området är även i dagsläget utpekat i gällande översiktsplan 

vilket på så vis ger en viss långsiktighet i området. Det kan dock vara lämpligt att genomföra 

utredningar kring reservats bildande i framtiden om förutsättningarna har förändrats. 

Handlingar 

3_ADM_2020_448_Yttrande från fastighetsägare av fastigheten Sjötorp 31.pdf                                                                                                                                                    

4_ADM_2020_448_Yttrande fr Fortifikationsverket.pdf                                                                                                                                                    

5_ADM_2020_448_Yttrande bilaga 1 från fastighetsägare av fastigheten Sjötorp 31.pdf                                                                                                                                                    

1_ADM_2020_448_Svar på motion.pdf                                                                                                                                                    

2_ADM_2020_448_Motion.pdf 
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Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad 

Motionären 
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KSAU § 27/21 
Ombudgetering av investeringsmedel 2020-2021 
KS2021.0065 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-24 27/21 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att Investeringsbudgeten år 2021 utökas med 

396 946 725 kronor avseende ombudgetering från 2020. 

 

Bakgrund 

Då kommunens investeringar pågår under flera år finns behov att överföra över- och underskott 

mellan åren tills dess att projekten avslutas.  

 

Nämnderna begär att ej förbrukade investeringsmedel under år 2020 överförs till 

investeringsbudgeten år 2021. Nämnderna har inkommit med underlag gällande ombudgeteringar av 

investeringsmedel till enheten budget och analys som sammanställt materialet. Ombudgetering av 

nämndernas inventarier uppgår till 24 999 580 kronor. Ombudgeteringar kopplat till projekt uppgår 

till 170 397 000 kronor för lokaler och 123 922 296 kronor för infrastruktur. Reinvesteringar 

ombudgeterar ett underskott om 7 846 000 kronor. För taxefinansierad verksamhet omförs ett 

överskott om 85 473 849 kronor. De större överskotten återfinns i följande projekt: Tak bandyplan 

Billingen, Äldreboende Ekedal, Anpassningar kök, Nolhaga kapacitetsökning, Billingens 

fritidsområde samt Mörkerkorset/Staketgatan. 

 

Handlingar 

Ombudgetering underlag för beslut (Fördelning LOKS INFRA) 

Skickas till 

Samtliga nämnder 

Ekonomichef 

Redovisningschef 
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KSAU § 28/21 
Inbetalning av kapitalinsats till Kommuninvest Ekonomisk 
Förening 
KS2020.0286 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-24 28/21 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktiga att besluta att Skövde kommun till Kommuninvest 

ekonomisk förening (”Föreningen”) ska inbetala ett insatsbelopp om 5 355 500 kronor samt att 

kommunstyrelsen bemyndigas att vidta de åtgärder som krävs med anledning av inbetalningen. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktiga att besluta att bemyndiga kommunstyrelse att besluta 

om och vidta de åtgärder som krävs för inbetalning av kapitalinsats i Föreningen till följd av ökade 

krav på kapitalinsats under åren 2021, 2022, 2023 och 2024, upp till ett belopp motsvarande 

maximalt 1 300 kronor per invånare. 

 

Kommunstyrelse beslutar att bemyndiga ekonomichefen Maria Vaziri att för kommunstyrelsen 

räkning vidta de åtgärder som krävs med anledning av inbetalningarna enligt besluten ovan.  

 

Bakgrund 

Kommuninvest 

Skövde kommun är medlem i Kommuninvest Ekonomisk förening (”Föreningen”). Föreningen är en 

medlemsorganisation som utifrån en kommunal värdegrund företräder den kommunala sektorn i 

finansieringsfrågor.  

 

Upplånings - och utlåningsverksamheten bedrivs i det av Föreningen helägda dotterbolaget 

Kommuninvest i Sverige AB (publ) (”Kommuninvest”). Kommuninvests kreditvärdighet bärs upp av 

en solidarisk borgen från medlemmarna, vilken bidrar till att göra Kommuninvest till en attraktiv 

motpart för kvalificerade investerare och finansiella institutioner. 

 

Inbetalning av kapitalinsats 

För medlemskap i Föreningen krävs att en medlem bidrar med en kapitalinsats genom en 

obligatorisk medlemsinsats. Tidigare fanns det två nivåer på denna kapitalinsats som medlemmarna 

kunde välja mellan. Det har därutöver varit möjligt att delta med en tilläggsinsats. 

Om  

Vid föreningsstämman 2020 beslutades om en ändring av stadgarna så att en enda nivå på 

kapitalinsatsen i form av obligatorisk medlemsinsats ska gälla för samtliga medlemmar. Den nya 

nivån uppgår till 1 300 kronor per invånare för kommuner och 260 kronor per invånare för regioner, 

vilket samtliga medlemmar ska ha uppnått vid utgången av 2024. Den nya nivån har kopplats till en 

årlig trappa, där kravet ökar successivt under de kommande fyra åren enligt följande: 
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År Kapitalinsats (kr/invånare) 

(kommun) 

Kapitalinsats (kr/invånare) 

(region) 

2020 900 180 

2021 1 000 200 

2022 1 100 220 

2023 1 200 240 

2024 1 300 260 

 

Medlemmarna ska således, med start 2021, tillse att deras kapitalinsatser i Föreningen minst uppgår 

till ovan angivna belopp. 

 

Det kommer därutöver, liksom tidigare, vara möjligt att i enlighet med stadgarna delta med en insats 

utöver ovan angivna insatsnivå, upp till ett belopp motsvarande 1 800 kronor per invånare för 

kommuner. 

Handlingar 

Information om kapitalisering.docx 

Skickas till 

Bas Thijssen, finanscontroller  
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KSAU § 29/21 
Rivning av diverse byggnader på fastigheter i Skövde 
kommun 
KS2021.0085 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-24 29/21 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar riva byggnader på följande fastigheter: Skövde 5:111 

tidigare Skövde 5:123 och Skövde 5:124 (två bostadshus), Skövde 5:177 (garage) och Stångesäter 

2:1 tidigare Stångesäter 3:1 (bostadshus). 

Bakgrund 

Under 2021 planeras ett flertal byggnader som ägs av Skövde kommun att rivas. Det är två 

bostadshus med komplementbyggnader på Hasslumsvägen 19 och 21 (f.d. Skövde 5:124 och Skövde 

5:123) och ett garage på nr 5. Vidare är det ett bostadhus med komplementbyggnader på Sätersvägen 

i Stöpen (f.d. Stångesäter 3:1). 

Fastigheterna med dess byggnader har införskaffats för att möjliggöra utbyggnad av det nya 

verksamhetsområdet Stallsiken Södra och utbyggnad av bostadsområdet Björkebacken etapp 3-4 i 

Stöpen. 

Gemensamt för samtliga uppräknade byggnader är att de står på fastigheter som avses användas till 

nya ändamål. 

Rivningskostnaderna bedöms uppgå till cirka 800 000 kronor. Rivningarna finansieras med 

investeringsmedel för fastighetsförvärv. 

Handlingar 

1_MEX_2021_12_Tjänsteskrivelse KSAU beslut om rivning.pdf 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad 
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KSAU § 30/21 
Remittering av motioner och medborgarförslag 2021 
KS2021.0031 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-02-24 30/21 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om remittering och beredning av motioner och 

medborgarförslag enligt nedan. 

 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade 25 januari 2021 att lämna följande motioner till kommunstyrelsen för 

beredning samt ett medborgaförslag för beredning och beslut. 

 

Motion (SD) om fler sittmöjligheter i utemiljön bereds av beredningen samhällsbyggnad. 

Motion (SD) om gratis tillgång omgående till längdskidspår för skolungdom och pensionärer, bereds 

av kommunstyrelsen och yttrande begärs från kultur- och fritidsnämnden. 

 

Medborgaförslag om en säker och körbar väg 2752 även för busstrafik bereds av beredningen 

samhällsbyggnad och beslutas av kommunstyrelsen. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar beslut om remittering av motioner och medborgarföralg (om 

kommunfullmäktige inte har beslutat om annat) enligt delegationsordningen fastställd av 

kommunstyrelsen.  

Handlingar 

Reviderat förslag, Medborgarförslag om att få en säker och körbar väg 2752 även för busstrafik                                                                                                                                                    

Motion om fler sittmöjligheter i utemiljön (SD)                                                                                                                                                    

NY VERSION Motion om gratis tillgång omgående till längdåkningsspår för skolungdom och 

pensionärer (SD) 

Skickas till 

Handläggare demokratistöd 

 

 

 


